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Vitásková poslouchala Fialu a nevěřila: Nereálné sliby.
Přijdou krachy, insolvence, nezaměstnanost

parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Vitaskova-poslouchala-Fialu-a-neverila-Nerealne-sliby-Prijdou-krachy-
insolvence-nezamestnanost-713133

02.09.2022 18:58 | Rozhovor

„Nedokážu si představit pro nadcházející zimu zajistit plyn

z jiných zdrojů, než jsou dodávky z Ruska,“ říká bývalá

předsedkyně Energetického regulačního úřadu Alena

Vitásková.

Foto: Archiv Aleny Vitáskové

 
Popisek: Alena Vitásková

reklama

Nadcházející zima může být pro mnohé země EU kritická

především v dodávkách zemního plynu. Premiér Petr Fiala

včera v Poslanecké sněmovně ujistil nejen poslance, ale i

občanskou veřejnost, že se nemusíme nadcházející zimy

obávat, že plyn je zajištěn z jiných zdrojů, než je ruský

Gazprom. Jak vidíte dodávky zemního plynu pro české

spotřebitele v nadcházejícím zimním období?
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Bedlivě jsem včera projev pana premiéra poslouchala. Byla jsem

překvapena, protože si nedokážu představit pro nadcházející zimu

zajistit plyn z jiných zdrojů, než jsou dodávky z Ruska. Sdělení pana

premiéra považuji za nereálné.

Každopádně cena bude pro spotřebitele astronomická. Pokud se

vyšplhá za otop průměrného rodinného domku na 150 až 200 tisíc

korun, tak žádná pomoc od státu ve výši pár tisíc korun rodinám

nepomůže. O firmách, které jsou na plynu závislé, nemusím hovořit.

Krachy, insolvence, nezaměstnanost. Státní pomoc nemůže všechny

udržet nad vodou.

Z různých informací vyplývá, že v České republice je řada

zájemců o ruský plyn. Také mnoho obchodníků se předhání

v tom, že nabízí pět, deset, sto miliard m3 zemního plynu.

Zajišťujete takové obchody, nebo máte o nich znalost, jak

takový byznys probíhá?

Ano, o celé řadě nabídek různých obchodníků jsem zprostředkovaně

slyšela. Konkrétní jména obchodníků nevím, ani je nechci znát.

Považuji tyto obchodní scénáře za poněkud odvážné, ne-li nereálné.

Pokud je politická ideologie postavena na tom, že ruský plyn se

kupovat nebude, tak se to velmi těžce může prosadit. Chápu některé

zoufalé firmy, podnikatele, ale nakonec i municipality, že se

dobrodružnou cestou za ruským plynem vydají.

Výsledek může být úspěšný, ale také tristní. Všichni, kteří v tomto

obchodování nemají zkušenosti, mohou být pro druhou stranu, tj.

pro zkušené obchodníky s plynem (což Gazexport určitě je) jen

nějakou úsměvnou epizodou. Pokud nebude politická vůle z obou

stran, tak považuji tyto obchodní snahy za nereálné. Nicméně

odvážným štěstí přeje, tak jim držme palce.

Psali jsme:
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Vy osobně se v těchto snahách o zajištění dodávek plynu

pro naši zem neangažujete. Jste zakladatelkou „Energie

není luxusní zboží“, v níž působí odborníci, pánové

Noveský, Štěpán a další. Byla jste na poradě podnikatelů

Hlava 22, kterou vede pan Juříček z Brano. Ti všichni a

řada dalších mají údajně možnost tento plyn do České

republiky dovézt. Jako osoba známá v mezinárodním

plynárenství se toho neúčastníte?

Těchto aktivit se neúčastním a doposud vše probíhá mimo moji

osobu. Asi jsem velký realista a do prohraných bitev se obvykle

nepouštím. Současná politická situace velmi ztěžuje jakékoliv

bezpečné uzavírání kontraktů, a to na obou stranách. Pokud budou

některé subjekty úspěšné, tak určitě to bude přínosem pro naše

hospodářství a pro domácnosti. Otázkou pochopitelně zůstává cena a

bezpečnost dodávek.

Před několika měsíci jste v rozhovoru pro média sdělila, že

po ukončení konfliktu na Ukrajině dojde k postupnému

narovnání vztahů, že se bude opět se surovinami

obchodovat. Že je možné, že se ruský plyn bude do naší

vlasti dovážet možná prostřednictvím Američanů, a že u

toho prostě budete. Tak proč nejste u těchto obchodních

jednání, která údajně probíhají?

Částečně bylo odpovězeno v otázce. Nejsem u toho, protože konflikt

na Ukrajině neskončil. V této oblasti, pokud nevidím za tři rohy, tak

prostě do ničeho nejdu, přestože obchod s plynem je a bude

lukrativní byznys.

Neúčastníte se v žádné ze skupin proto, že tomu obchodu

nevěříte? Nebo že se připravujete na prezidentské volby?

Nebo již nemáte konexe takový obchod dojednat?
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Až na poslední otázku je vše pravda. Nevěřím v úspěšnost těchto –

v současné době údajně probíhajících – obchodních jednání. A také

jsem plně vytížena přípravou na prezidentské volby. Jsem v nulté fázi

kampaně, snažím se získat sto tisíc podpisů pod petiční archy, abych

měla silný mandát občanů a následně abych mohla být ve volbách

úspěšná.

Ta poslední otázka je zavádějící. Není tomu tak. Konexe stále mám a

jsem si naprosto jista, že pokud bude politická vůle a zájem, tak

takový obchod budu umět dojednat. V této chvíli to je zcela

irelevantní.

Psali jsme:

Zastropovat ceny jde velmi rychle, ne že ne,

vzkazuje Fialovi Vitásková. Neschopný Síkela,

nemá na to. Odborně, ani mentálně

Tady se o tom nemluví. Ale pro ČR to bude

katastrofa. Alena Vitásková upozornila na něco,

co vláda musí vědět

Poslední hřebíček do rakve. Vitásková

poslouchala co vykládá Fiala a ještě po několika

dnech je v šoku

Do podzimu kolaps! Významní podnikatelé

uspořádali sešlost. Bez Fialy. Alena Vitásková

má zprávy, které otřesou celou zemí

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Zastropovat-ceny-jde-velmi-rychle-ne-ze-ne-vzkazuje-Fialovi-Vitaskova-Neschopny-Sikela-nema-na-to-Odborne-ani-mentalne-712502
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Zastropovat-ceny-jde-velmi-rychle-ne-ze-ne-vzkazuje-Fialovi-Vitaskova-Neschopny-Sikela-nema-na-to-Odborne-ani-mentalne-712502
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Tady-se-o-tom-nemluvi-Ale-pro-CR-to-bude-katastrofa-Alena-Vitaskova-upozornila-na-neco-co-vlada-musi-vedet-707768
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Tady-se-o-tom-nemluvi-Ale-pro-CR-to-bude-katastrofa-Alena-Vitaskova-upozornila-na-neco-co-vlada-musi-vedet-707768
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Posledni-hrebicek-do-rakve-Vitaskova-poslouchala-co-vyklada-Fiala-a-jeste-po-nekolika-dnech-je-v-soku-706795
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Posledni-hrebicek-do-rakve-Vitaskova-poslouchala-co-vyklada-Fiala-a-jeste-po-nekolika-dnech-je-v-soku-706795
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Do-podzimu-kolaps-Vyznamni-podnikatele-usporadali-seslost-Bez-Fialy-Alena-Vitaskova-ma-zpravy-ktere-otresou-celou-zemi-706033
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Líbil se Vám tento článek?

Nezávislost naší redakce můžete podpořit peněžitým darem v

jakékoliv výši bankovním převodem na účet:

123 - 4175230287/0100

QR kód obsahuje údaje k platbě, výši částky si určete sami.

Redakci PL můžete podpořit i zakoupením

předplatného. Předplatitelům nezobrazujeme

reklamy.

Jste politik? Zveřejněte bez redakčních úprav

vše, co chcete. Zaregistrujte se ZDE.

 
Jste čtenář a chcete komunikovat se svými

zastupiteli? Zaregistrujte se ZDE.

reklama

Článek obsahuje štítky

energie , plyn , Rusko , Ukrajina , obchodování , Vitásková , válka na

Ukrajině , zima 2022-23

Ukrajina (válka na Ukrajině)

Zprávy z bojiště jsou v reálném čase těžko ověřitelné, ať již pocházejí

z jakékoliv strany konfliktu. Obě válčící strany z pochopitelných

důvodů mohou vypouštět zcela, nebo částečně nepravdivé

(zavádějící) informace.

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Do-podzimu-kolaps-Vyznamni-podnikatele-usporadali-seslost-Bez-Fialy-Alena-Vitaskova-ma-zpravy-ktere-otresou-celou-zemi-706033
https://www.parlamentnilisty.cz/predplatne
https://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
https://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/energie
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/plyn
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Rusko
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Ukrajina
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/obchodov%C3%A1n%C3%AD
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Vit%C3%A1skov%C3%A1
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/v%C3%A1lka%20na%20Ukrajin%C4%9B
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/zima%202022-23
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Stručné informace týkající se tohoto konfliktu aktualizované ČTK

několikrát do hodiny naleznete na této stránce. Redakční obsah PL

pojednávající o tomto konfliktu naleznete na této stránce.

válka na Ukrajině

Zprávy z bojiště jsou v reálném čase těžko ověřitelné, ať již pocházejí

z jakékoliv strany konfliktu. Obě válčící strany z pochopitelných

důvodů mohou vypouštět zcela, nebo částečně nepravdivé

(zavádějící) informace.

Stručné informace týkající se tohoto konfliktu aktualizované ČTK

několikrát do hodiny naleznete na této stránce. Redakční obsah PL

pojednávající o tomto konfliktu naleznete na této stránce.

autor: Jakub Vosáhlo

Ing. Jan Bartošek byl položen dotaz

Pane inženýre.

Jak známo, panu ministrovi jste pana Mlejnka doporučil Vy.

Nemyslíte, že je na čase přestat se schovávat za Rakušana a přijmout

za tu fatální chybu osobní odpovědnost?

Odpověď na tento dotaz zajímá celkem čtenářů: 103

Další články z rubriky

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Valka-na-Ukrajine-on-line-aktuality-694197
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/v%C3%A1lka%20na%20Ukrajin%C4%9B
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Valka-na-Ukrajine-on-line-aktuality-694197
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/v%C3%A1lka%20na%20Ukrajin%C4%9B
https://www.parlamentnilisty.cz/redakce/redakce/
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Ing-Jan-Bartosek-32308
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Ing-Jan-Bartosek-32308
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/otazka.aspx?id=152721
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Narod-to-videl-Nejsilnejsi-trumf-Fialy-je-pryc-Docent-Konvicka-zasadne-k-demonstraci-713277
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8:31 Národ to viděl. Nejsilnější trumf Fialy je pryč! Docent Konvička
zásadně k demonstraci

„Podle mě je medializace, jakož i celkově pozitivní dojem

demonstrace, očekávaným bodem obratu. Mili…
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